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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. augusztus 26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Tájékoztató a 2014. évi költségvetés első félévi helyzetéről. 
4. Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó 
gazdasági programjának végrehajtásáról. 
Zárt ülés 
5. Döntési javaslat. 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
13/2014. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló  

6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása  12. 
 
14/2014. „NET” „E”  A fogorvosi alapellátás körzetéről    14. 
 
15/2014. „NET” „E”  Az ivóvíz-szolgáltatás díjának megállapításáról szóló 

6/1994.(III. 8.) KKÖT rendelet hatályon kívül helyezése 16. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
152/2014.  Napirend elfogadása      6. 
 
153/2014.  Maréno Kft. kérelme      9. 
 
154/2014.  Polgármesteri jelentés elfogadása    11. 
 
155/2014.  Fogorvosi alapellátás      15. 
 
156/2014.  Maros-völgyi LEADER Egyesülettel együttműködési 

megállapodás megkötése tárgyú 193/2013.(VIII. 27.) 
KNÖT határozat módosítása     18. 

 
157/2014.  Határbástya Kft. gázóra cseréjével kapcsolatos kérelme 19. 
 
158/2014.  Kiszombor, Porgányi u. 19. szám alatti ingatlan felajánlása 

megvételre       20. 
 
159/2014.  Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség belső 

átalakítása és a bérelt terület bővítése   21. 
 
160/2014.  Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról  22. 
 
161/2014.  József Attila utca járdaszakasz felújítása   23. 
 
162/2014.  A helyi választási bizottság tagjainak és póttagjainak 

megválasztása       24. 
 
163/2014.  Nemzetiségi szavazatszámláló bizottság tagjainak 

és póttagjainak megválasztása    25. 
 
164/2014.  Szolgáltatási szerződés módosítása konténeres 

szűrőberendezés működtetésére    26. 
 
165/2014.  Pásztor Jánosné bérlő kérelme    27. 
 
166/2014.  A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori  

Klub támogatást megköszönő levele    28. 
 
167/2014.  A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát  

Sportegyesület támogatást megköszönő levele  29. 
 
168/2014.  Régi iskolaasztalok felújítása     29. 
 
169/2014.  Tájékoztató további programokról és a Kiss Mária  

Hortensia Honismereti Kör köszönete   31. 
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170/2014.  „Határ Menti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 32. 
 
171/2014.  Kiszombori Közösségi Napok – meghívó   33. 
 
172/2014.  Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 

2014. évi költségvetése első félévi teljesítéséről  36. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. augusztus 26. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 

Összesen: 6 fő 
 

Igazoltan távol van: Szekeres Krisztián képviselő 
 

Összesen: 1 fő 
 

Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 

Meghívott: Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője 
 

Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Körünkben van Weszely Tamás Makói Járási Hivatal vezetője. 
Keresett bennünket a Kormányhivatalból Juhász Tünde asszony, hogy a járási hivatalok 
irányába küldjük el a meghívókat, illetve az anyagokat, mert tájékozódni szeretnének a 
munkáról és a képviselő-testületi üléseken, amennyiben az idő engedi, akkor itt tud majd lenni 
hivatalvezető úr. Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, 
az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján, illetve az a kérésem, 
hogy a mai napon ne hozzunk döntést az Alföldvíz Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési 
szerződés módosításáról, ezzel kapcsolatban majd tájékoztatást fogok adni, de a jelenlegi 
helyzetben döntést nem tudunk hozni. Zárt ülés keretében kellene dönteni az elismerő cím, díj 
adományozásáról Van-e más javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 152/2014. számú határozatát. 
 

Tárgy: Napirend elfogadása 
 

152/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. augusztus 26-ai soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Tájékoztató a 2014. évi költségvetés első félévi helyzetéről. 
4. Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó 
gazdasági programjának végrehajtásáról. 
Zárt ülés 
5. Döntési javaslat. 
 



 7 

A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné  
   polgármester 
 
/A Maréno Kft. kérelme a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirendi pont a polgármesteri jelentés. 

• Június 24-én Szennyvíztársulat Intéző Bizottság ülésén voltam, utána megnyitottam a 
térségi néptánc-találkozót. 

• Június 25-én Czibolya Kálmán átadta a Kiszomborról szóló filmet, amit az 
önkormányzat rendelt meg. Délután egyeztettünk az intézményeink felújításáról. 

• Június 24-én egyeztetést tartottunk falopás ügyben. 
• Július 1-jén vetőmag üzemben tárolóépület avatásán vettem részt, utána bejárás volt az 

I. világháborús megemlékezés kapcsán. 
• Július 10-én szennyvíztársulási ülésen vettem részt. 
• Július 12-én volt az I. világháborús megemlékezés. 
• Július 22-én intézményeink felújításáról egyeztettünk tervezőkkel, műszaki ellenőrrel. 

Nincs még építési engedély, a Katasztrófavédelem már kiadta, hogy nem kell 
szakhatósági engedély, de kell még az ÁNTSZ engedélye az építési engedély 
kiadásához. 

• Július 24-én a Makó-Térségi Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottságának ülésén vettem 
részt. 

• Július 28-án bejárást tartottunk a kamerarendszer megvalósításával kapcsolatban.  
• Július 29-én a kerékpárúton volt helyszíni szemle, a Földhivatal tartotta, mert 

folyamatba kellett tennünk a Földhivatalnál a művelési ág alól történő kivonást, ezzel 
kapcsolatban tartották a szemlét, ami arra irányult, hogy megkezdtük-e a beruházást. 
Meg is érkezett a határozat a hozzájárulásukról. Ez már nem hátráltatja a beruházást, 
de van még, ami igen, mert a Koordinációs Központtal megállapodást kell kötnünk, 
most érkezett meg ezzel kapcsolatban az anyag. A terveket meg kellett osztani a 
Magyar Közút és az önkormányzat között, ez már megtörtént, most válik jogerőssé a 
határozat. A Magyar Közút természetesen nem ad pénzt a járdasziget megépítéséhez, 
pályázati forrásból fog megvalósulni.  

• Augusztus 13-án állampolgársági esküt tartottunk. 
• Augusztus 14-én Makó-Térségi Víziközmű Kft. Felügyelő Bizottság ülésén voltam. 

Ezek a bizottsági ülések azért vannak ilyen sűrűn, mert végelszámolás van 
folyamatban a cégnél, és ehhez az előkészítő munkákat végezzük, ahhoz, hogy 
jogszabály szerint és kellő időben minden elkészüljön, hogy ezt a céget meg lehessen 
szüntetni. Nem felszámolásról van szó, nem hitelezők indították, hanem a feladat 
kiürült, miután az Alföldvíz Zrt-hez került a vízszolgáltatás.  

• Augusztus 17-én Szilágyi Sándor gitárművész koncertjén vettem részt, ez a Nyári 
zenés esték keretében rendezték meg. 

• Augusztus 19-én a pályázatokról egyeztettünk, valamint ekkor volt a kiszombori 
ünnepség. 
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• Augusztus 25-én Páger Zoltán keresett meg, jönnek kerékpárosok és vendéglátást 
szeretnének kérni. Délután szennyvíztársulás ülésén voltam. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnék még beszélni arról, hogy a „Kiszomborért” 
Alapítvánnyal kapcsolatban kaptunk végzést, és azt szeretném, ha jegyző úr erről a végzésről 
tájékoztatná a képviselő-testületet.  
 
/Szekeres Krisztián képviselő megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A Szegedi Törvényszék végzésével elrendelte a közhasznú 
jogállás törlését, és amíg ez jogerőre emelkedik, addig felfüggesztette a változásbejegyzési 
kérelmet. Az indoklásban előadja, hogy az alapító okiratból kivette a testület a közhasznú 
jogállást és az indoklási részben le is írják, hogy a közalapítvány nem civil szervezet, ennek 
folytán a közalapítvány az Ectv. alapján közhasznú minősítést nem szerezhet. Ezt megnézte a 
bíróság és törölte. Jelenleg itt tart az ügy. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha kértük volna, akkor sem kaphattunk volna meg, mert a 
jogszabály erről szól. Jól döntött, akkor a testület. Köszönöm a tájékoztatást. Megkerestek 
azzal, hogy a Vályogos-tó partján szeretnének kutyakiállítást tartani, csak boxer fajtára. Ha a 
horgászok ehhez hozzájárulnak, akkor nincs semmi akadálya. Október 11-én lesz. Még 
dönteni kell zárt ülésen a kitüntetésekről és arról, hogy tartunk-e fogadást a Közösségi Napon. 
Kaptam egy beadványt, és ehhez a testület véleményét kérném, mert egyébként a hatáskör a 
polgármesternél van. A Maréno Kft. kérelméről van szó, büfékocsit szeretnének üzemeltetni, 
és ehhez kérnék a beleegyezést, hogy az orvosi rendelő melletti parkolóban elhelyezhessék. 
Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az ÁNTSZ ehhez hozzájárul? A vizet honnan veszik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ÁNTSZ-nek lesz az ügye. A vizet most nem néztem. 
Villanyoszlop ott van lekötéssel, de arra szükségünk van a rendezvényeinkhez. Azt nem 
használhatná, újabb lekötést kellene kérni. A probléma inkább az orvosi rendelő közelsége. Ha 
ott elkezdik a sütést, mindenhol olajszag lesz. Ez nem a legjobb hely. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem tudom, hogy fog kinézni, de nem javaslom, hogy ott 
elhelyezzék. Vannak üresen álló ingatlanok, ki lehetne bérelni.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Feltételezem, hogy mozgóárusként szeretné kérni az 
engedélyt, mindamellett, hogy itt állandó nyitva tartása lenne, gondolom, hétvégenként 
eljárkálnának. Lekötést illetően valószínű mozgóárusként megvan az áramlekötés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel a hellyel a rendelő közelsége a problémám. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az első parkolóhely a mozgáskorlátozottaké.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: A kérelemben azt írták, hogy két helyi lakost szeretnének 
foglalkoztatni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez forgalomtól is függ, folyamatos igény kell ahhoz, hogy 
két embert alkalmazzon. Ha nincs igény, akkor egy vállalkozó abban érdekelt, hogy a 
költségeit csökkentse, illetve abban nem érdekelt, hogy veszteséget csináljon.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: A foglalkoztatás nagyon jó lenne. Érdemes lenne 
mondani, hogy vannak üresen álló épületek, amit bérelhetne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A pékség mellett van még üres helyünk.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az esztétikusabb lenne, lehet, nem kerülne többe az 
átalakítás.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Ha ilyet szeretne üzemeltetni, akkor ott az üres „Üvegtigris”. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Lakókocsit nem kellene a főtérre kihelyezni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy adjunk lehetőséget a büfékocsi 
elhelyezésére a vállalkozó által kért helyen, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 1 igen és 6 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy ne adjunk lehetőséget a büfékocsi 
elhelyezésére a vállalkozó által kért helyen, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 153/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Maréno Kft. kérelme 
 
153/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maréno Kft. 
kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Maréno Kft-nek (6775 
Kiszombor, Torontáli u. 2.) a Kiszombor, Óbébai u. 1. szám melletti parkoló területén 8-10 m2 
nagyságú terület bérlésére vonatkozóan a terület tulajdonosa jogosult engedélyt adni, 
amennyiben a tulajdoni lap szerint a parkoló területe közterület, úgy a közterület használat 
rendjéről szóló 3/2005. (I.25.) KKÖT rendelet 3.§ (1) bekezdés alapján a polgármester 
gyakorolja az engedélyezéssel kapcsolatos hatáskört.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Maréno Kft-nek (6775 
Kiszombor, Torontáli u. 2.) az Óbébai u. 1. szám (volt Wéber pince) melletti parkolóban 
büfékocsi elhelyezését - figyelemmel a közterület használat rendjéről szóló 3/2005. (I. 25.) 
KKÖT rendelet rendelkezéseire, továbbá Kiszombor Község Településrendezési Tervéről és a 
Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2002. (XI. 26.) KKÖT rendeletben foglaltakra - a védett 
építési örökség és a településkép megőrzése érdekében nem támogatja.  
 
A határozatról értesül: 
- Maréno Kft. 6775 Kiszombor, Torontáli u. 2. 
  képviseli: Csanádi Norbert 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: A Rákóczi utcán be van szakadva az aszfalt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelzéssel éltünk a kivitelező felé, vissza fogják javítani. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Valóban sok helyen megtörténtek a javítások, de sok 
helyen az útpadkák nem megfelelőek. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Korábban kaptak a lakosok felszólítást, az Óbébai utcán a járdán a 
temetőig nem lehet végigmenni, mert nagyon sok szilva lehullott a járdára. Az Új utcától a 
temetőig kellene vizsgálni, hogy egy kicsit járható legyen. A lakosnak gondoznia kellene a 
háza elejét. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fel fogjuk szólítani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Alföldvízzel jutottunk-e valami megállapodásra vagy előrébb, 
mert például a Csatorna utcán, Rákóczi utca sarkán felbontották, és azóta sincs 
visszaaszfaltozva. Mondta polgármester asszony, hogy nagyon nehézkessé vált ezzel a 
hatalmas nagy állami céggel kapcsolatba lépni. Most úgy érezzük, hogy hátrányba kerültünk, 
mert eddig nagyon szépen meg volt csinálva, szinte azonnal, most meg kb. fél éve úgy van 
hagyva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az államnak is van a cégben tulajdona, de többségében 
önkormányzatok tulajdonában áll. Beszéltünk, írásban is jeleztük. Az a bajuk, hogy nem 
kapnak kisebb kivitelezőt, aki ilyen kisebb aszfaltozási munkát is megcsinálna. Ezt megértem, 
de nem tudom elfogadni, hogy ott van a Csatorna utca, nem tudták megcsinálni. Itt volt a 
KEVIÉP, megcsinálták a csatornázás utáni részeket, ugyanakkor sem itt, sem a Tisza utcában, 
sem a Rákóczi utcán. Nem javítják ezeket a problémákat. Amit tudok tenni, hogy folyamatos 
levelezésben állok és telefonálok, ezen kívül más eszközöm jelen pillanatban nincs. 
 
Bacsa György alpolgármester: Rézműves János egyéni vállalkozó ezzel foglalkozik, esetleg 
lehetne ajánlani az Alföldvíznek. Ilyen kisebb munkákat is vállal. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Tegnap olvastam, hogy Barna Diána egyéni horgászvilágbajnok. 
Gratulálok, és büszkék lehetünk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kaptunk-e visszajelzést a DÉMÁSZ-tól a rengeteg áramkimaradás 
miatt? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felhívtam a kapcsolattartót, utánanéztek. Nem csak 1 helyen 
volt hiba, hanem 3 hibát kerestek, abból 2 hiba két nap múlva meglett, a 3. nehezebben. 
Ferencszállást, Deszket, Ambrózfalvát is érintette, nem csak kiszombori probléma volt, 
hanem több települést érintett. Jeleztük a problémát. 
 
Bacsa György alpolgármester: Otthonról interneten keresztül is reklamáltunk. Kaptunk egy 
levelet a DÉMÁSZ-tól, hogy nem az ő hatáskörük, rajtuk kívül álló okból. 8 vagy 11 hibát írt 
le. Nem a DÉMÁSZ hálózatán volt a hiba. Amikor telefon jelentették, akkor úgy válaszoltak: 
„biztos rászállt egy madárka a vezetékre”. Talán a DÉMÁSZ-nak nem így kellene lereagálnia 
a reklamációt. 
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Szirbik Imre  képviselő: A telepem melletti oldalsó kapujánál van egy villanyoszlop, ami 
srégen el van repedve. Jön a tél, veszélyes lesz, el fog történi.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A DÉMÁSZ szokott járni a faluban és az izzókat megtekinti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem szokott, de vannak cserés időszakai, bizonyos 
időközönként cseréli az égőket. Ha van valahol hiba, bejelentik a hivatalba és jelezzük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kerékpárút ügyben történt-e valami előrelépés? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kerékpárúttal kapcsolatban a Földhivatal kint volt. 
Szétbontatták a terveket a Magyar Közútra és az önkormányzatra. Megállapodást kell 
megkötnünk a Koordinációs Központtal a kivitelezésről, tegnap kaptuk meg az ezzel 
kapcsolatos anyagot. Földhivatal a kivonást engedélyezte. Még nem kaptunk a döntésről 
határozatot. Csináljuk a dolgunkat, de azt hozzáteszem, hogy az idén ezt nem valószínű, hogy 
el tudjuk kezdeni, mert nyílt közbeszerzési eljárásra köteles. Az eljárás legalább 40 nap, utána 
köthetünk szerződést, akkor már benne vagyunk az őszben. November közepéig kevernek 
aszfaltot, tavasszal indulnak újra.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Erről egy rövid cikket kellene írni a helyi újságba. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az emberek nem gondolják, hogy ugyanolyan eljárások 
vonatkoznak egy önkormányzatra, mint egy magánemberre. Minden engedélyhez kötött, ezt 
végig kell csinálni. Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri 
jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 154/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
154/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. augusztus 26-ai 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a rendelet-tervezet a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 
6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosításával folytassuk munkánkat. Köszöntöm a 
közgazdasági csoportvezetőt, aki az anyagot készítette. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Köszöntöm a testületet. Az 
előterjesztésben leírtuk, hogy mi indokolja a rendelet módosítását. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a rendelet 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 13/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
13/2014.(VIII. 27.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 

Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Helyi önkormányzatok kiegészítő támogatása csökken   20.000 e Ft 
Egyéb fejezeti kezelésű működési célú támogatás nő   20.000 e Ft 
Elkülönített állami pénzalap működési célú támogatás nő   28.035 e Ft 
Települési önkormányzat szociális támogatás nő           50 e Ft 
Termőföld bérbeadásából származó SZJA nő           39 e Ft 
Államháztartáson belül továbbszámlázott szolgáltatás nő          67 e Ft 
Kamatbevétel nő          3.323 e Ft 
Egyéb különféle működési bevétel nő            42 e Ft 
Egyéb kártérítési bevételek nő           124 e Ft 
Egyéb működési bevétel államháztartáson kívülről nő        530 e Ft 
 

Így a költségvetési főösszeg 705.820 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
9. Kincstárjegy vásárlás nő        3.323 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 11. alcím 
Közfoglalkoztatás kiadási előirányzata nő     29.315 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  24.347 e Ft 
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  szociális hozzájárulási adó nő   3.286 e Ft 
  dologi kiadás nő     1.682 e Ft 
 
I. cím 13. alcím 
Művelődési ház kiadási előirányzata nő         530 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő       530 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím  
Szociálpolitikai juttatások kiadási előirányzata nő       
10. Óvodáztatási támogatás nő           50 e Ft 
 

5. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék csökken       1.008 e Ft 
 

6. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Fogorvosi alapellátás 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a megállapodás tervezet, határozatok és rendeletek a 
jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fogorvosi alapellátás. A fogorvosi alapellátással 
kapcsolatban készült egy rendelet-tervezet, illetve egy megállapodás az együttműködés 
szabályozására. Jegyző úr szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Többször szerepelt napirenden a téma. Most ott tartunk, hogy új 
megállapodást kötnénk Ferencszállással és Klárafalvával, ami október 1-től hatályos, illetve a 
fogorvosi körzetet új rendelet szabályozná, ami szintén október 1-jén lépne hatályba. 
Valószínűleg szükség lesz rendkívüli testületi ülésre ebben a témában. Miután megtörténik a 
megállapodás aláírása mindhárom fél részéről, utána kell Kiszombornak feladat-ellátási 
szerződést kötnie a vállalkozó fogorvossal. Előtte be kell jelenteni a Népegészségügyi 
Intézetnél, doktor úrnak rendezni a praxisjogát. Ha megvan a feladat-ellátási szerződés, akkor 
lehet a TB-nél a finanszírozást igényelni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Kübekháza mit szólt? 
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Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A 4 önkormányzat közötti megállapodás megszüntetéséhez 
hozzájárultak. Közös nyilatkozatot is megfogalmaztam ennek a megállapodásnak a 
megszüntetéséről. Kübekháza is alkotott egy rendeletet a fogorvosi körzetéről, ami már csak a 
saját közigazgatási területére terjed ki.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rendkívüli testületi ülésnek ott lesz jelentősége, mert ha jól 
tudom doktor úrnak szeptember 6-ig kellene a finanszírozás miatt benyújtania az anyagát. A 
finanszírozás egy hosszabb időt igényel. Kérdés? Aki egyetért a rendelet megalkotásával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 14/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
14/2014. (VIII. 27.) önkormányzati rendelete 

a fogorvosi alapellátás körzetéről 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az egészségügyről szóló 
1997. évi CLIV. törvény 152. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, Ferencszállás 
Községi Önkormányzat Képviselő-testületének és Klárafalva Községi Önkormányzat 
Képviselő-testületének egyetértésével, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 
évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 4. pontjában meghatározott egészségügyi 
alapellátási feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A fogorvosi alapellátás vonatkozásában Kiszombor nagyközség, valamint Ferencszállás és 
Klárafalva községek közigazgatási területei alkotnak egy – 6775 Kiszombor, Szegedi u. 2. 
szám alatti székhelyű – fogorvosi körzetet. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet 2014. október 1-jén lép hatályba. 
 

3. § 
 
Hatályát veszti Kiszombor Község Önkormányzata Képviselő-testületének a fogorvosi 
alapellátás körzeteiről szóló 28/2007.(XI. 28.) KKÖT rendelete. 
 

Szegvári Ernőné sk.       Dr.  Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester                jegyző 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 155/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Fogorvosi alapellátás  
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155/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a fogorvosi 
alapellátás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 9/2014.(I. 28.) KNÖT 
határozatában célként tűzte ki, hogy Kiszombor nagyközségben a fogorvosi alapellátás 
biztosítása a jövőben egy egységes körzetben történjen, amely ellátási területe kiterjed 
Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva települések teljes lakosságára. 
 
2. A Képviselő-testület fenti döntésére és 130/2014.(VI. 24.) KNÖT. határozatára, valamint 
Ferencszállás Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 36/2014. (VII. 25.) 
Önkormányzati határozatára és Klárafalva Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
30/2014. (VII. 24.) Önkormányzati határozatára tekintettel akként határoz, hogy Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata Ferencszállás Község Önkormányzatával és Klárafalva Község 
Önkormányzatával (a továbbiakban: Szerződő Önkormányzatok) az egységes fogorvosi 
körzetben történő fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködésük 
szabályozására Megállapodást (a továbbiakban: Megállapodás) köt, amely 2014. október 1. 
napjától hatályos. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a - jelen határozat mellékletének megfelelő tartalmú - Megállapodás 
megkötésével kapcsolatos jognyilatkozatok megtételére, a Megállapodás Szerződő 
Önkormányzatokkal történő aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János Ferencszállás polgármestere 
- Fekete József Klárafalva polgármestere 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Az ivóvíz-szolgáltatás díjának megállapításáról szóló 6/1994.(III. 8.) KKÖT rendelet 
hatályon kívül helyezése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a megkeresés és a tájékoztatás a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az ivóvíz-szolgáltatás díjának megállapításáról szóló 
6/1994.(III. 8.) KKÖT rendelet hatályon kívül helyezése. Kérdés? Aki egyetért a rendelet 
megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 15/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
15/2014.(VIII. 27.) önkormányzati rendelete 

az ivóvíz-szolgáltatás díjának megállapításáról szóló 6/1994.(III. 8.) KKÖT rendelet  
hatályon kívül helyezéséről 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Hatályát veszti az ivóvíz-szolgáltatás díjának megállapításáról szóló 6/1994.(III. 8.) KKÖT 
rendelet. 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Az Alföldvíz Zrt-vel megkötött bérleti-üzemeltetési szerződés módosítása 
- Az Alföldvíz Zrt-vel a közműves szennyvízelvezetésre megkötendő bérleti-üzemeltetési 
szerződés 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a megkeresés és a bérleti üzemeltetési szerződés a jegyzőkönyv 7. számú 
melléklete./ 
 
/Az előterjesztés, a megkeresés és a bérleti üzemeltetési szerződés a jegyzőkönyv 8. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Alföldvíz Zrt-vel kapcsolatban kettő előterjesztés készült. 
Szétbontják a csatorna-, illetve a vízszolgáltatásra vonatkozóan megkötött szerződésünket, 
mert benne volt a csatornaszolgáltatási rész is. Kiszomboron 2002-ben elkészült a két 
települést összekötő távvezeték, a szerződés már erről is szólt. Ezt a kettőt szét kellene 
választani, illetve azokkal a módosításokkal, amelyeket az Alföldvíz javasolt. Erre 
vonatkozóan javasoltam, hogy ma ebben ne döntsünk, csak tájékoztatást mondok ezzel 
kapcsolatban. Amikor elindult a szennyvízberuházás, akkor a 6 település együttműködésével 
született egy megállapodás, amelyben Makóé a tisztító, az önkormányzatoknál maga a 
csatornahálózat van. Ezek kerülnek át az önkormányzat számviteli könyveibe. Az Alföldvíz, 
miután Makónak volt csatornája és szennyvíztisztítója, 15,- Ft-ban állapodott meg bérleti 
díjként még a beruházás előtti eszközökre, az ármegállapításnak ez része volt. Most is a 
csatornarendszerre és a tisztító működtetésére 15,- Ft-ot ajánl m3-enként. Ezt szét kellene 
bontani, hogy mennyi, ami a csatornára esik, mi az, ami a tisztítóra. Az Alföldvíz javaslata 
csatornára 9,50 Ft, a tisztítóra 5,50 Ft. Ez szerepel az anyagunkban. Igazán arra nézve 
nincsenek tapasztalati eszközök, tanulmányok, hogy mibe is kerül ennek a felújítása, mivel a 
bérleti díj a felújításnak, a nagyobb állagmegóvásnak a fedezete. Most fogják majd a 
bővítettet üzembe helyezni. Kiszombor esetében sem látjuk a csatornára vonatkoztatottan, 
hogy ez mibe kerül. Makóval meg kellene állapodnunk, hogy mennyi ez az összeg. Szerintem 
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a 9,50 – 5,50 Ft elfogadható. Most Makó készíttetett és az Alföldvízzel egyeztetett, 
természetesen Kiszombor javaslatára, hogy hogyan történjen ennek a szennyvíztisztítónak 
majd a későbbiekben, ha szükséges, a felújítása, főalkatrészeinek cseréje és ebben hogyan 
tudnának részt venni a községek. Csináltak egy megállapodás-mintát, hogy mindenki gyűjti a 
15,- Ft-ot és ha valami probléma adódik, akkor a m3-ek arányában biztosítjuk ennek a 
tisztítóműnek a felújítását és nagyobb karbantartását. Bár a karbantartás dologi kiadás. 
Jogszabály előírja azt, hogy ezt a bérleti díjat csak a csatornára, tisztítóra lehet felhasználni. 
Ezzel a megállapodással az a gondom, hogy Kiszombornak nincs tisztítója, csak csatornája 
van. Ha szükséges a felújítás, a beavatkozást nem tudjuk lekönyvelni, mert ezt számlával kell 
bizonyítani, hogy a tisztítónak a felújítása történt meg. Kiszombornak nincs tisztítója, a 
könyvekben nem jelenik meg. Felújítást nem tudunk könyvelni, csak átadott pénzeszköz 
mozoghatna. Tegnap ezt felvetettem és ma nem tudunk ebben dönteni, mert meg kell beszélni, 
tovább kell vinni ezt a szálat, hogy akkor ezt hogyan lehetne kerekké, egésszé tenni, mi ennek 
a megoldása. Ebben a megállapodásban foglaltakat szerintem számviteli szabályok miatt nem 
lehet végrehajtani. Mindig Kiszomborban gondolkodom, a makói számviteles Makóban 
gondolkodik. Kiszombornak nincs tisztítója. Azt sem mondhatjuk, hogy átadtuk az 
Alföldvíznek, Makó adta át az Alföldvíznek működtetésre, ez a nyilvántartásban így szerepel. 
Ezt ki kell találni, végig kell gondolni. Tegnap délután volt ez az ülés. Nagyon rövid volt az 
idő, még jegyző úrral sem tudtam ez ügyben konzultálni, el sem tudta még olvasni. Pénzügyi 
csoportvezetővel beszéltem pár gondolatot a számviteli részéről. Tovább kell ezt a témát még 
vinni, és ha ott meg tudtuk beszélni, végig tudjuk járni az utat, mivel távlatokban kell 
végiggondolni minden lépését, akkor tud majd ebben a kiszombori képviselő-testület dönteni, 
de jelzem, a probléma rendkívül sürgető. Átadták a csatornát, mint beruházást, átvettük és 
ezzel a megállapodással tudnánk tovább átadni az Alföldvíznek. Ennek ott van jelentősége, 
hogy biztosítást kell kötni, bármi probléma van, akkor nekik kell beavatkozni. Tegnap is 
elmondtam, hogy Kiszombornak a legsürgősebb, utána Földeáknak, mert ott is átadták már a 
művet az önkormányzatnak, Makónak a tisztítót adták át. Apátfalva, Magyarcsanád nincs még 
befejezve, és ha jól tudom, Makón is folynak még a csatornázási munkák. Ezt minél 
gyorsabban rendezni kell jogilag és papíron is. Tájékoztatásul mondtam el, hogy milyen 
problémák merültek fel. A 15,- Ft-ot meg kellene osztani, hogy abból mennyi Makóé, 
Kiszomboré vagy ha így nem működik, akkor egy mellék-megállapodás formájában, hogy a 
tisztítóból ki mennyit vállal be, hiszen a kiszomboriaknak, a marosleleieknek és mindenkinek 
a szennyvize odafolyik. Makót érinti a felújítás a jogszabály értelmében, van tisztítója, az ő 
terhe, de nem csak Makót szolgálja ki. Ezt végig kell beszélni még. Ezzel kapcsolatban 
kérdés?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Annak idején Kiszomborral közösen nyerték meg a szennyvíztisztító 
első szakaszát. Most az nincs, új időket élünk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az van. Annak a vízjogi engedélye Makóra és Kiszomborra 
szólt, mert közös beruházásban valósult meg. Akkor a nevünket adtuk ehhez, tulajdonrészünk 
nem volt benne, azért, mert nem volt önrészünk. Makó biztosította az önrészt, úgy hogy 
Kiszombor szennyvizét is fogadni fogja. Utána később ISPA, illetve a Kohéziós Alap 
pályázata már a 6 településsel együtt volt. Mind a 6 település szennyvizét fogadja, ez már egy 
bővítés, bővült a szennyvíztisztító. Ezt valahogy meg kell oldani, az sem jó, ha valami 
műszaki hiba miatt probléma adódna. Gondolkodunk azon, hogyan lehetne megoldani, hogy a 
számviteli szabályoknak és a jogi szabályozásnak megfeleljen. Ma erről nem tudunk dönteni. 
A két szerződést egyszerre kellene jóváhagyni. 
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- Maros-völgyi LEADER Egyesülettel együttműködési megállapodás megkötése tárgyú 
193/2013.(VIII. 27.) KNÖT határozat módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az együttműködési megállapodás a jegyzőkönyv 9. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Maros-völgyi LEADER Egyesülettel együttműködési 
megállapodás megkötése tárgyú 193/2013.(VIII. 27.) KNÖT határozat módosítása. 
Vállalnunk kell még a közbeszerzés költségét, illetve a szerzői jogvédő cég felé fizetendő 
költséget és ezeket az összegeket is át kell majd adni. Kérdés? Aki egyetért az együttműködési 
megállapodással a határozati javaslatnak megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 156/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Maros-völgyi LEADER Egyesülettel együttműködési megállapodás megkötése tárgyú 
193/2013.(VIII. 27.) KNÖT határozat módosítása 
 

156/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-völgyi 
LEADER Egyesülettel együttműködési megállapodás megkötése tárgyú 193/2013.(VIII. 27.) 
KNÖT határozat módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 193/2013.(VIII. 27.) 
KNÖT határozatával egyetértett azzal, hogy Kiszombor település részt vegyen a LEADER 
térségek közötti együttműködés végrehajtásához nyújtandó támogatások részletes feltételeiről 
szóló rendelet alapján a Maros-völgyi LEADER Egyesület által benyújtott pályázatban. 
 
2. A Képviselő-testület a Maros-völgyi LEADER Egyesülettel együttműködési megállapodás 
megkötése tárgyú 193/2013.(VIII. 27.) KNÖT határozatát az előfinanszírozáshoz szükséges 
visszatérítendő támogatás és egyéb költségek tekintetében az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete visszatérítendő 
támogatásként biztosítja a rendezvény árajánlatában szereplő összegét (3.500.011,- Ft), 
valamint az erre jutó 399 582 Ft projektmenedzsment díjának megelőlegezését, és átutalja a 
Maros-völgyi LEADER Egyesület részére legkésőbb 2014. szeptember 5-ig. 
 

b) Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete vállalja továbbá, hogy  
- megtéríti a Maros-völgyi LEADER Egyesület részére működési hozzájárulásként a 

rendezvény kapcsán az Artisjus Magyar Szerzői Jogvédő Iroda Egyesület által 
kiszámlázott jogdíj összegét, 

- megtéríti a Maros-völgyi LEADER Egyesület részére működési hozzájárulásként a 
pályázat közbeszerzési költségének a településre arányosan jutó részét, 37 553,- Ft-ot, 

- biztosítja, hogy a rendezvényszervező cég átutalásos előlegszámlája legkésőbb 2014. 
szeptember 5-ig eljusson a Maros-völgyi LEADER Egyesület részére. 

 
3. Az Önkormányzat a 2. pontban meghatározott költségek összegét 2014. évi 
költségvetésében a tartalék terhére biztosítja. 
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4. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy az együttműködési megállapodást a jelen határozat mellékletének 
megfelelő tartalommal aláírja. 
 

5. A 193/2013.(VIII. 27.) KNÖT határozat jelen módosítással nem érintett rendelkezései a 
továbbiakban is változatlanul érvényesek. 
 

A határozatról értesül: 
- Maros-völgyi LEADER Egyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Határbástya Kft. gázóra cseréjével kapcsolatos kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Határbástya Kft. gázóra cseréjével kapcsolatos kérelme a 
következő döntési javaslat. Gáztervet kell készíttetnie, megcsináltatja, de mivel nem 
tudhatjuk, hogy mikor lesz rá szükség, hogy visszakerüljön a nagyobb teljesítményű gázóra, 
azt ugyanúgy meg kell terveztetni, ezért ajánlotta fel, hogy kauciót helyez el, és ha szükséges 
a nagyobb gázóra, akkor ebből a pénzből megoldható.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Meddig lesz itt a pénz? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Addig, amíg vissza nem állítjuk. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 157/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Határbástya Kft. gázóra cseréjével kapcsolatos kérelme 
 
157/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Határbástya 
Kft. gázóra cseréjével kapcsolatos kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete - a Határbástya Kft. 
(székhely: 6772 Deszk, Alkotmány u. 52., telephely: 6775 Kiszombor, Szegedi u. 1/A.) 
képviseletében Szöllősi Gergely üzletvezető, mint a közétkeztetést végző Vállalkozó és a 
Rónay-kúria étterem bérlője kérelmére - a Rónay-kúria étterem ingatlan tulajdonosaként 
hozzájárul ahhoz, hogy az ingatlant bérlő Vállalkozó az étteremben lévő gázórát kisebb 
teljesítményűre cserélje, az alábbi feltételek mellett: 

- a gázóra cseréjével kapcsolatos költségek teljes mértékben Vállalkozót terhelik,  
- Vállalkozó a későbbi tervezés díjával kapcsolatban (korábbi mérőóra visszaállítása) 

100.000,- Ft-ot Önkormányzatunknál letétbe helyez. 



 20 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a fentiekkel kapcsolatos jognyilatkozatok megtételére. 
 
A határozatról értesül: 
- Határbástya Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor, Porgányi u. 19. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Porgányi u. 19. szám alatti ingatlan felajánlása 
megvételre. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ne fogadjuk el, van elég ingatlanunk, nem támogatom a 
megvásárlását az ingatlannak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 158/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Porgányi u. 19. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre 
 
158/2014. (VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Porgányi u. 19. szám alatti ingatlan felajánlása megvételre tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megköszöni az 
ingatlantulajdonosoknak, hogy felajánlották az Önkormányzatnak a Kiszombor, Porgányi u. 
19. szám alatti ingatlant megvételre, azonban a tulajdonjog megszerzésének lehetőségével 
nem kíván élni, tekintettel arra, hogy Önkormányzatunk már elegendő hasznosítható 
ingatlannal rendelkezik. 
 
A határozatról értesül: 
- Nagy Istvánné ingatlantulajdonos 
- Erdélyi Béláné ingatlantulajdonos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
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- Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség belső átalakítása és a bérelt terület 
bővítése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a kérelem és a statikai szakvélemény jegyzőkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség belső 
átalakítása és a bérelt terület bővítése. Statikus véleményét biztosította. A határozati 
javaslatban az szerepel, hogy engedélyezzük, de az is benne van, ha a kéménypillér 
tartószerkezetként van jelen, akkor azonnal jeleznie kell, ki kell váltani, ami meg is drágítja a 
bővítést. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Annyi pontosítást szeretnék mondani, hogy nem egyértelmű a 
kérelem, mert 25-25 m2 bővítésről szól, de a már meglévő raktárból bővülne 25 m2-rel, plusz 
lenne 25 m2 raktár. Zárójelben belekerülne a határozatba, hogy a raktárból bővülne 25 m2-rel 
az üzlethelyiség. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Azt olvasom, hogy az esetlegesen felmerülő nagyobb költséget is 
vállalja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A nagyobb költség, akkor derül ki, amikor elkezdenek 
bontani. Lehet, hogy nem is kell kiváltani. A statikus is akkor tudta volna pontosan leírni 
véleményét, ha kibontotta volna.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Elég régóta üzemelteti ezt a boltot, biztos maradni is akar.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 
elhangzott kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 159/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség belső átalakítása és a bérelt terület 
bővítése 
 
159/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti üzlethelyiség belső átalakítása és a bérelt terület bővítése 
tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Gábor Istvánné bérlő 
kérelmére a Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 10. szám alatti önkormányzati tulajdonú 
ingatlan – bérlemény - belső álalakításához, az üzlethelyiség és a raktárhelyiség 25-25 m2-rel 
(az üzlethelyiség bővítése a meglévő raktárból) történő bővítéséhez a Mészáros János 
okleveles építőmérnök statikai szakvéleményében foglaltaknak megfelelően hozzájárul az 
alábbi feltételekkel: 
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Az átalakítás költségei teljes mértékben bérlőt terhelik. 
Amennyiben a kéménypillér és a válaszfal bontása során olyan műszaki megoldásra lenne 
szükség, ami maga után vonja a födémszerkezet kiváltását, ebben az esetben a födémkiváltás 
többletköltségeit és a szakvélemény elkészítésének költségeit is bérlő viseli.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mint bérbeadó – a bérlő 
kérelmére az átalakítás után létrejövő nagyobb hasznos területű bérlemény területnagyságának 
növekedésére tekintettel a bérleti díjat nem emeli meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Gábor Istvánné bérlő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Aki tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 160/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
160/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2014. 
augusztus 6-án lejárt 99.090.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből ismét diszkont 
kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2014. október 1-jei lejárattal. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- József Attila utcai járdaszakasz felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: József Attila utcai járdaszakasz felújítása. A törtanyag 
elszállításának összegét nem tartalmazza az előterjesztés. Most is van betontörmelék, össze 
kellene hordani, és ha sok lesz, akkor kellene összetöretni. Padkázni lehetne majd belőle vagy 
a külterületi utakra elhelyezni. Ahhoz annyi mennyiség kell, hogy érdemes legyen a gépet 
kihozatni, költsége van. Ha konténerbe rakjuk, és úgy elszállítják, az a legdrágább megoldás. 
Vélemény, javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Térkőt javaslom, főtéren is van, szebben nézne ki. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A buszmegállótól a Takarékszövetkezetig nem járnak a járdán, mert 
a tuják benőttek a járdára, az esővíz a nagy tetőről a járdára folyik, nem fogják használni. Ha 
esik az eső, folyamatosan áll a víz a járdán, nincs árok, nem tud hova lefolyni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tetőn kívül mindent meg tudunk oldani. A tetőre felszólítást 
tudunk küldeni, eddig többször megtörtént már. A járdának lejtést tudunk csinálni és mellé 
szikkasztó árkot. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A járdaépítéshez nem járulnak hozzá? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Eddig sem kértünk járdaépítéshez senkitől hozzájárulást.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Eszembe jutott, hogy a közhasznú munkások nagyon 
szépen megcsinálták az óvoda kerítés festését, lehet, hogy a buszmegálló váróit is le lehetne 
festeni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez benne van a feladataik között. Több helyen festettünk, 
kerékpártárolót, előtetőt az iskolában, a bölcsődében a kerítést. Folyamatban van. A festő 
csinálni fogja a CBA festését, kapunk segítséget a bolt bérlőjétől, a festéket megvásárolja. A 
Vályogos-tó partján lévő eszközök is átfestésre kerültek.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: 1,6 m széles lesz a járda? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ugyanazt a szélességet fogjuk csinálni, mint ahogy most van. 
Nagyon széles járda. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért azzal, hogy viacolorból 
készüljön el a járdaszakasz, az anyagköltséghez szükséges összeget a tartalékkeret terhére 
biztosítsuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 161/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: József Attila utca járdaszakasz felújítása 
 
161/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a József Attila 
utca járdaszakasz felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a József Attila utcai 
járdaszakasz viacolorral történő felújításával, melynek anyagköltségéhez 2.083.750,- Ft 
összeget az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosít. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A helyi választási bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A helyi választási bizottság tagjainak és póttagjainak 
megválasztása. Jegyző úr szóbeli kiegészítést kíván tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az előterjesztésben benne van minden. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 162/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A helyi választási bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 
 
162/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a helyi 
választási bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztásáról szóló előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a választási eljárásról szóló 
2013. évi XXXVI. törvény (a továbbiakban: Ve.) 23.§-ban biztosított jogkörében eljárva, a 
Kiszomboron működő Helyi Választási Bizottság tagjainak és póttagjainak a következő 
személyeket választja meg  
 
Tagok: 
 Biró Sámuelné  Kiszombor, Szőlő u. 13. 
 Terhes Józsefné  Kiszombor, Rozmaring u. 3/B 
 Urbán Józsefné  Kiszombor, Óbébai u. 12. 
Póttagok: 

Tóthné Katona Erzsébet Kiszombor, Rozmaring u. 8. 
Bujdosó Géza   Kiszombor, Kör u. 95.  
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A Ve. 33. § (3) bekezdés a) pontjában foglaltak alapján a helyi választási bizottság választott 
tagjainak megbízatása a következő általános választásra megválasztott választási bizottság 
alakuló üléséig tart. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Területi Választási Iroda Szeged 
- Helyi Választási Bizottság tagjai és póttagjai 
- Irattár 
 
 
- Nemzetiségi szavazatszámláló bizottság tagjainak, póttagjainak megválasztása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nemzetiségi szavazatszámláló bizottság tagjainak, 
póttagjainak megválasztása. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 163/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nemzetiségi szavazatszámláló bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása 
 
163/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a nemzetiségi 
szavazatszámláló bizottság tagjainak és póttagjainak megválasztása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a választási eljárásról szóló 
2013. évi XXXVI. törvény (a továbbiakban: Ve.) 24. § (1) bekezdésében biztosított 
jogkörében eljárva – figyelemmel a Ve. 14. § (4) bekezdésében, a 17. § (1) bekezdés a) 
pontjában, valamint a 18. §-ában foglaltakra – a Kiszombor nagyközségben működő 
nemzetiségi szavazókör szavazatszámláló bizottsága tagjait és póttagjait – a Helyi Választási 
Iroda vezetője javaslata alapján – az alábbiak szerint választja meg: 
 
800. számú (nemzetiségi) szavazókör: Móricz Zsigmond u. 4. 
 Kajtiné Hajdu Katalin    Kiszombor, Zöldfa u. 15. 
 Kerekesné Mészáros Edit   Kiszombor, Kürt u. 12. 

Matuszka Teréz     Kiszombor, Kiss Menyhért u. 49. 
 Rutainé Matuszka Katalin Viktória  Kiszombor, Szent István tér 3. 
 Zombori Sándor Balázsné   Kiszombor, Szegedi u. 80. 
Póttagok: 
 Bajnóczi Petra    Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 76. 

Bajusz János Zoltánné  Kiszombor, Mező u. 16/C. 
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A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Nemzetiségi Szavazatszámláló Bizottság tagjai, póttagjai 
- Irattár 
 
 
- Szolgáltatási szerződés módosítása konténeres szűrőberendezés működtetésére 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A szolgáltatási szerződés a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Konténeres ivóvíz-szolgáltatási szerződés módosítása a 
következő döntési javaslat. A konténer hol működik, hol nem. Amikor nem működik, akkor 
hozzák a flakonos vizeket. Ezzel kapcsolatban van egy szerződésünk az Alföldvízzel, a 
konténer működtetéséért eddig is fizettünk díjat részükre. Ezt módosítani szükséges, a 
jogszabályi mérték maximumát fogja tartalmazni és a módosítás ezért született. Ez az összeg 
elszámolható, az állami költségvetésből leigényelhető. Tavaly november körül számoltunk el, 
valószínű az ütemek most is így fognak alakulni. Kérdés? Aki egyetért a szerződés 
módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 164/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Szolgáltatási szerződés módosítása konténeres szűrőberendezés működtetésére 
 
164/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a szolgáltatási 
szerződés módosítása konténeres szűrőberendezés működtetésére tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 7/2014.(I. 28.) KNÖT 
határozatában egyetértett és jóváhagyta az ALFÖLDVÍZ Regionális Víziközmű-szolgáltató 
Zrt. és Kiszombor Nagyközség Önkormányzata között megkötendő, konténeres 
szűrőberendezés működtetésére vonatkozó szolgáltatási szerződést. 
 
A Képviselő-testület a konténeres szűrőberendezés működtetésére vonatkozó - 2014. január 1. 
napjától hatályos - szolgáltatási szerződés 1. számú módosítását - a melléklet szerinti 
tartalommal – jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a szolgáltatási 
szerződés módosításának aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- ALFÖLDVÍZ Regionális Víziközmű-szolgáltató Zrt. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Pásztor Jánosné bérlő kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pásztor Jánosné bérlő kérelme. Kéri, hogy szüntessük meg a 
bérleti jogviszonyát. Tavasszal már jeleztem, hogy vissza kellene adnia, de csak most adta be 
a kérelmét.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mennyi bérleti díjjal van elmaradva? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelentős összeggel. Ha nem fizeti vissza, akkor van olyan 
jövedelme, amiből le tudjuk tiltatni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nincs a kérelemben, hogy mikor kéri a megszüntetést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Minél hamarabb kellene, de a tartozását is rendeznie kell. Aki 
egyetért azzal, hogy augusztus 31. napjával szüntessük meg a bérleti jogviszonyt, a tartozását 
rendezze, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 165/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pásztor Jánosné bérlő kérelme 
 

165/2014. (VIII. 26.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Pásztor 
Jánosné bérlő által benyújtott kérelmet, melyben az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben általa bérelt 26 m2 nagyságú üzlethelyiségre 
vonatkozó bérleti szerződésének megszüntetését kérte és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Pásztor Jánosné bérlő 
kérelmének helyt ad és az önkormányzati tulajdonú Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám 
alatti épületben általa bérelt 26 m2  nagyságú üzlethelyiségre (volt fotósbolt), a megközelítését 
segítő 2 m2 nagyságú közös használatú bejáratra vonatkozó bérleti jogviszonyát közös 
megegyezéssel, 2014. augusztus 31. napjával megszünteti, egyidejűleg felhívja a bérlőt, hogy 
a helyiséget eddig az időpontig ürítse ki, adja le, továbbá a helyiségbérlettel összefüggésben 
felmerülő közüzemi díjakat, valamint bérleti díj hátralékát (254.199,- Ft összeget) rendezze.  
 
A határozatról értesül: 

- Pásztor Jánosné 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
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/A köszönetnyilvánítás a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönetnyilvánítást kaptunk, ezt tudomásul kell venni. A 
Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klubja a honvédelmi táborhoz adott 
segítségünket köszönik.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nagy sikere volt. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Köszönjük a szervezőknek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki tudomásul veszi a köszönetnyilvánítást, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 166/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele 
 
166/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Magyar 
Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub támogatást megköszönő levele tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyar Tartalékosok 
Szövetsége Kiszombori Klubnak (6775 Kiszombor, Csatorna u. 29. képv.: Balázs Zoltán klub 
elnök) az önkormányzat által, a honvédelmi tábor lebonyolításával kapcsolatban nyújtott 
támogatásra vonatkozó köszönőlevelét tudomásul veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Magyar Tartalékosok Szövetsége Kiszombori Klub 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő 
levele 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A köszönetnyilvánítás a jegyzőkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő köszönetnyilvánítás a Kiszombori Szabadidős és 
Természetbarát Sportegyesülettől érkezett. Ez a rendezvény is nagyon jól sikerült.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem lett felhasználva a keret, mert 15 csapattal számoltunk, de csak 
8 csapat jelentkezett.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük, hogy megvalósították. Aki tudomásul veszi a 
köszönetnyilvánítást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 167/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő 
levele 
 
167/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület támogatást megköszönő levele tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Szabadidős és 
Természetbarát Sportegyesületnek (6775 Kiszombor, Csatorna u. 29. képv.: Kenyeres Sándor 
egyesületi elnök) az önkormányzat által, az „I. Torontál kaland- és teljesítménytúra” 
lebonyolításával kapcsolatban nyújtott támogatásra vonatkozó köszönőlevelét tudomásul 
veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Régi iskolaasztalok felújítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A javaslat a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Régi iskolaasztalok felújítása. Képviselő úr jelezte, hogy jó 
volna megcsinálni ezeket az asztalokat. Javaslom, hogy nézzük meg, miből lenne érdemes 
megcsinálni. Más javaslat? Aki egyetért a régi iskolaasztalok felújításával, valamint azzal, 
hogy a tartalékkeret terhére biztosítjuk a szükséges összeget, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 168/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Régi iskolaasztalok felújítása 
 
168/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a régi 
iskolaasztalok felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az önkormányzat 
tulajdonában lévő régi iskolaasztalok felújításával, melyhez legfeljebb 108.000,- Ft összeget 
az Önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosít. 
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A határozatról értesül: 
- Balázs Zoltán képviselő 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató további programokról és a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
köszönete 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 22. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör is köszönetét fejezi 
ki. Leírják a további programokat is. A „Kiszomborért” Alapítvány ki szerette volna cserélni a 
toronyban lévő ajtókat, erről kellene dönteni. A Kastély, reméljük, előbb-utóbb valami 
funkciót kap és megújul. Ha a képviselő-testület úgy gondolja, hogy ezeket az ajtókat meg 
kellene csináltatni egy nagyon egyszerű falapból, mivel felesleges sok pénzt költeni rá, mert 
utána a felújításkor ugyanúgy fog járni, mint a Móricz utcai iskolának a kapuja, amit 
magasabbra kellett rakni és tönkrement. Egyszerű megoldást kellene követni és az a 
javaslatom, hogy ha mégis úgy dönt a testület, hogy meg kell csináltatni, akkor csináltassa 
meg az önkormányzat. Mindig az a gond, hogy a „Kiszomborért” Alapítványt, a Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kört hogyan tudjuk támogatni. Csináljuk meg azt, ami az 
önkormányzat dolga és nincs keresztbe támogatás. Nehezen tudjuk a támogatás irányába vinni 
az elképzeléseinket, tudjuk, hogy pályáztatva vannak az alapítványok és a civil szervezetek. 
Tudjuk azt is, hogy problémát okozott, hogy alpolgármester úr érintettsége, mert sok esetben 
kizáró az, hogy pályázzon a két szervezet. Azt javaslom, hogy ne finanszírozzuk egymást 
keresztbe, hanem csináltassunk oda két olcsóbb ajtót és ezzel gyakorlatilag megkíméltük a 
„Kiszomborért” Alapítvány pénzét is.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az ajtók cseréjét javaslom. Az olcsóság azért ne menjen a 
használhatóság rovására. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Jogos a felvetés. Igény van rá mindig, sokan részt 
vesznek ezen a programon. Ha az önkormányzat, ha tud sátorral, bármi mással segít, 
valószínű, hogy itt is ez a megoldás, hogy az ajtót csináltassuk meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérni fogunk árajánlatot a következő testületi ülésre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ott kiállítás is lenne. Meszelés nem lehetne? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mikor májusban ott voltunk, nem találtam annyira lekoszolódottnak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A CBA boltot festik, a buszmegállókat is festeni fogják. Nem 
tudom, hogy oda tudunk-e biztosítani embert. Az is kérdés, hogy mennyire kell rájavítani a 
falra. Az ügyesebb kőműves közmunkások a járdát fogják építeni. Utána fogunk nézni. 
Tudomásul kell venni a köszönetet, hozzájárulunk ahhoz, hogy kinyithassa a Honismereti Kör 
a tornyot, biztosítják a felügyeletet, a képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az ajtó 
helyreállításhoz szerezzen be árajánlatot, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 169/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató további programokról és a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
köszönete 
 
169/2014.(VIII. 26.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató 
további programokról és a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör köszönete tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiss Mária Hortensia 
Honismereti Körnek (6775 Kiszombor, Szegedi u. 13. képv.: Endrész Erzsébet elnök) az 
önkormányzat által, a Kukorica-útvesztő Fesztivál lebonyolításával kapcsolatban nyújtott 
támogatásra vonatkozó köszönőlevelét, valamint a további programokról szóló tájékoztatóját 
tudomásul veszi. 
 
A Képviselő-testület a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör kérelmének megfelelően a 
2014. szeptember 14-én megrendezésre kerülő „honismereti nap” alkalmából biztosítja a 
Rónay-kastély tornyának megnyitását a látogatóközönség számára, amennyiben a 
Honismereti Kör a látogatás biztonságáról gondoskodik. 
 
A Képviselő-testület egyetért a Rónay-kastély tornyában lévő kettő darab ajtó cseréjével, 
egyúttal felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ajtók cseréjével kapcsolatban 
árajánlatokat szerezzen be és a Képviselő-testület következő ülésére terjessze elő. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- „Határ Menti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A megkeresés a jegyzőkönyv 23. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Határ Menti Tekerés. Tegnap Páger Zoltán megkeresett, hogy 
szeptember 6-án lenne a tekerés. Kübekháza is be van építve a rövidtávba, Kiszombor a 
hosszabb távban van benne. Nagyon szívesen jönnek Kiszomborra. Ha tudjuk, lássuk a 
kerékpárosokat vendégül a szokott módon rétessel, ásványvízzel.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom, hogy biztosítsuk. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy legfeljebb 50.000,- Ft összegig 
biztosítsuk a vendéglátás költségét, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 170/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Határ Menti Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása 
 
170/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Határ Menti 
Tekerés” - Kerékpáros túrázók fogadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a „Határ Menti 
Tekerés” szabadidős kerékpáros teljesítménytúra résztvevőinek Kiszomboron történő 
fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Szegedi Sport és Fürdők Kft. kérelmére a 
túrázók fogadásához, vendéglátásához (üdítő, ásványvíz, sütemény) legfeljebb 50 ezer forint 
összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a kerékpár túrázók fogadásának költségeit legfeljebb 50 ezer forint 
összegben az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegedi Sport és Fürdők Kft. Szeged, Temesvári krt 33. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Közösségi Napok - meghívó 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A meghívó a jegyzőkönyv 24. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Közösségi Napok. Elkészült a meghívó, összeállt 
a program. Gyorsan el kell küldeni a nyomdába, hogy időben elkészüljön. Nem beszéltünk a 
fogadásról, évek óta nem volt, ez lenne egy olyan alkalom, amikor is egy fogadást 
rendeznénk. A létszám 100 fő lenne, de ennyien nem szoktak eljönni, de mindig kérjük a 
visszajelzést, illetve azon is múlik, hogy kik a kitüntetettek, hogy kiket fogunk majd a 
Közösségi Napokon kitüntetésben részesíteni. Legyen-e fogadás?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ha tudjuk a kitüntetettek létszámát, akkor nem lehetne 
dönteni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, akkor később visszatérünk rá. A meghívó megfelelő? 
Aki egyetért a meghívó tartalmával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 171/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombori Közösségi Napok - meghívó 
 
171/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Közösségi Napok – meghívó tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. szeptember 13-14. 
napján megrendezésre kerülő Kiszombori Közösségi Napok meghívójának tartalmával 
egyetért, azt a melléklet szerint jóváhagyja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
- Tájékoztató a 2014. évi költségvetés első félévi helyzetéről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a mellékletek és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 25. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend tájékoztató a 2014. évi költségvetés 
első félévi helyzetéről. Átadom a szót a közgazdasági csoportvezetőnek. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Köszöntöm a testület tagjait. A 
végleges táblázatokat kiosztottuk, mert sajnos az előre kiadott anyaghoz nem egy végleges 
változat került. A sarokszámok mind jók, belső számok kerültek véglegesítésre, de a mostani 
számviteli szabályok módosítása, illetve könyvelési rendszer mellett nagyon örülök, hogy 
ilyen tájékoztatót tudtam készíteni. A tájékoztató a valóságot tükrözi, mert nagyon jó 
programot tudtunk vásárolni. A bevételek időarányosan jól teljesültek, ennek az oka, hogy a 
122 millió Ft-os és a 20 millió Ft-os támogatást 100 %-ban megkaptuk. A kiadási oldalon ez 
előirányzatban meg van tervezve, de a kiadási része még nem teljesült, ezért kevesebb a 
kiadásunk az időarányosnál. Ha a működési bevételeket, illetve az adóbevételeket nézik, 
szinte 50 %-on állnak, időarányosan jó a gazdálkodás. A 100 millió Ft lekötött betétben van, 
amit majd ezután fogunk felhasználni fejlesztésre, illetve a kincstárjegy állomány jelentősen 
nem változott annak ellenére, hogy 60 millió Ft-ot már kifizettük az utak felújítására.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Hivatalvezető úrral problémákról beszéltünk és 
szeretnék egyet felvetni, amire már a pénzügyi vezetőnk is utalt. Nagyon gyorsan kellett 
áttérni az új könyvviteli rendszerre, nem volt központi program, mindenki azt vett a piacon, 
amit jónak talált. Jó programot tudtunk megvásárolni, de ez óriási munkát jelentetett a 
munkatársainknak, hogy időre adatot tudjanak szolgáltatni. Vannak olyan önkormányzatok, 
ahol büntető kamatot kell fizetni, mert nem tudtak adatot szolgáltatni. Most még az első 
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időszakban az ismerkedés van a programmal. Az történt, hogy a mellékletekben javításokat 
kellett még csinálni, a belső kormányzati funkción belüli mozgásokat kellett javítani. 
Folyamatosan nagy munkamegterhelést jelent a munkatársainknak, hogy időre tudják a 
mérlegjelentést, pénzforgalmi jelentést az Államkincstár részére küldeni. Túl gyors volt, túl 
hirtelen kellett átállni, nem volt egy olyan átmenet, hogy két programmal vagy egy hosszabb 
felkészülési időt adott volna a jogszabály. Ezt problémának érezzük. Hallottam olyan 
programról, hogy a januárban könyvelt összeget elfelejti a rendszer, ami az ott dolgozó 
kollégáknak óriási nagy gondot okoz. Ezt szerettem volna jelezni, hogy gond volt. 
Szakfeladatokon belül kell még javításokat végezni. A pénzforgalom tökéletes, hiszen a 
banki- és pénztáregyenleg mutatja. Nagyon bízunk benne, hogy év végére beáll a 
rendszerünk. Jó adatokat tudtunk most is szolgáltatni a képviselő-testületnek, illetve a belső 
információ is fontos az intézményvezetőknek, illetve a polgármesternek is. Kérdés, észrevétel, 
vélemény a tájékoztatóval kapcsolatban? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Pénzügyi Bizottság megvitatta az első féléves költségvetésről szóló 
tájékoztatást, amit elfogadásra javasol a képviselő-testületnek. Köszönetünket fejeztük ki a 
pénzügyi vezető felé, hogy ilyen összetett, nehéz munkában mégis ilyen jól jártak el. Az egész 
gazdálkodás jó, a kincstárjegyek állománya is alig változott.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nap mint nap, ha bejövök, látom, hogy nagyon komoly 
munkát okoz és azt gondolom, hogy a pénzügyi programon dolgozóknak nemhogy 
munkaidőben, de munkaidőn túli feladatokat jelentett. Örömmel látom, hogy a pénzügyeink 
jól állnak. Tudniuk kell a kiszombori lakosoknak ahhoz, hogy ezek a számok ilyen jók 
legyenek, a mögött hosszú évek óta tartósan, nagyon költséghatékony, fegyelmezett 
gazdálkodási morál áll. Megszoktuk, hogy mindig nagyon racionálisan csak annyit költsünk, 
amennyit muszáj. Ennek az eredménye, hogy a bevételeink meghaladják a kiadásainkat 
időarányosan. Köszönet a munkáért. Elfogadásra javaslom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Azért kapta önkormányzatunk a 112 millió Ft-os 
támogatást is, mert konszolidációban nem részesültünk, pályázhattunk, amit meg is nyert 
önkormányzatunk. Ennek a feldolgozása, pályáztatása van most folyamatban, rakjuk össze a 
költségvetéseket és hozzuk a képviselő-testület elé. 20 millió Ft-ot is kaptunk 
többlettámogatásként, így tudjuk most ezt az évet kiegyensúlyozottan végigvinni. Tavaly 
voltak problémáink a működési célú támogatásoknál, az Állam részéről a finanszírozásban, de 
tavaly már történt javítás és volt egy kiegészítő támogatás, amit még tavaly megkaptunk. Az 
idei évben ezek beépültek a finanszírozásba. Azok a problémák nem jelennek meg, ami a 
tavalyi évben gondot okozott vagy gondot okozhatott volna, ha nem kapunk kiegészítő 
támogatást. Most a gyermekétkeztetés, közvilágítás, temető- és útfenntartás megoldódott, 
lényegesen nagyobb támogatásokat kaptunk. Ez is kezelte a problémákat és ezért tudjuk most 
ezt így bemutatni, illetve ezért vagyunk ilyen szinten a bevételeknél, illetve a kiadásoknál is. 
Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Kellemes volt, hogy még 150 millió Ft a kincstárjegy állományunk. 
Biztos benne volt az anyagban, hogy honnan jöttek ezek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Évek alatt jött össze. 
 
Balázs Zoltán képviselő: De most kifizettük a 60 millió Ft-ot? 
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Pénzmaradványból és az 
adóbevételből fizettük ki. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon sokat dolgoztak a munkatársak. Nem lehetne felülvizsgálni 
és a létszámot ehhez a mennyiségű munkához igazítani? Elég alul lettek a kiszombori 
önkormányzat dolgai tervezve munka szempontjából. Nem lehetne 1 vagy 2 fővel 
kompenzálni? Azok a fél vagy negyed emberek, amik kijöttek a számításokból, nem biztos, 
hogy fedik a valóságot a munkához képest, amit meg kell csinálni.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Létszámok, ami után kaptuk a 
finanszírozást tavaly ahhoz képest, az idei nőtt, de tavaly is ugyanez a létszám volt, saját 
forrásból biztosítottuk a különbözetet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez a létszám nem elég a munkateherhez képest és valóban, 
amire képviselő asszony is utalt, munkaidőn túl dolgoznak.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A Pénzügyi Bizottság tagja is 
elismerte, mert dolgozik még költségvetésben, hogy ez a számvitel módosítás nem könnyítette 
a munkát, hanem szinte megháromszorozta.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Talán a városok létszámán javítottak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt hiszem, nem a városi rangnak, hanem a lakosságszámnak 
kellene meghatároznia. Nagyon sokféle az ország, akkor, amikor vannak üdülőterületek, téli 
időszakban üresek, de nyáron óriási terhelés alatt vannak. Nagyon sokféle gondot, problémát 
kell kezelni egy jogszabályon belül, mert sokféle település van. Nagyon összetett ez a kérdés. 
Nagyon örülök, hogy képviselő úr ezt szóbahozta, valóban nagy a munkaterhelés és ezt 
normatívában nagyon örülnénk, ha a központi kormányzati költségvetésben majd rendeznék. 
Szakszervezetek és a Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége is mozgott ez ügyben. 
Mindig az a kérdés és az volt a vitaalap, hogy a járási hivatalok működésével feladatok 
kerültek át, de akkor mi is az a feladatmennyiség, ami átkerült és mi az, ami maradt? 
Tetemesen maradt azért feladatunk. Kijár a járási hivatal munkatársa keddenként, ügyfelek is 
keresik őket. Ha sürgős, akkor bemennek a makói hivatalba. De véleményünk szerint nem 
ment el annyi munka, mint ahány létszámot ezt érintett.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Pénzügyről beszélünk. Eddig 
ingyenes volt a program, most saját forrásból kellett jelentős összegért megvásárolni a 
programot és havonta egy jelentős összeget kell fizetni rendszerkövetésért. Ez is a kiadásokat 
növelte.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Korábban volt a TATIGAZD program, nagyon jó program 
volt. A Kincstár adott volna ingyen programot, de az nem adta volna meg a jogszabályhoz 
kapcsolódó jelentési kötelezettségekhez az adatokat. Abban bíztunk az első időszakban, hogy 
ismét lesz egy központi program, amit kifejlesztenek, és a folyamatos jogszabály-
változásokhoz igazítják. Nem alakítottak ki, nem hoztak létre központi programot, így most 
minden önkormányzat sok pénzért vásárolt programot.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Talán az volt garancia erre a 
programra, hogy akik ezt fejlesztették, azok előtte az Államkincstárnál dolgoztak. Ismerték a 
költségvetési és az informatikai részét is.  
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Szegvári Ernőné polgármester: A tájékoztatóval kapcsolatos kérdés, észrevétel? Amennyiben 
nincs, aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 172/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2014. évi költségvetése első 
félévi teljesítéséről 
 
172/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 
 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 87. § (1) bekezdésében meghatározott jogkörében eljárva a többször 
módosított 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelettel elfogadott 2014. évi költségvetésének 
első félévi helyzetéről szóló tájékoztatást az alábbiak szerint fogadja el: 
 
Bevételek 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 513.592 
Módosított előirányzat 673.610 
Teljesítés 405.769 
Teljesítés (%) 60,24 % 
 
Kiadás 

adatok ezer forintban 
Eredeti előirányzat 513.592 
Módosított előirányzat 673.610 
Teljesítés 297.589 
Teljesítés (%) 44,18 % 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó 
gazdasági programjának végrehajtásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 26. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-
2014. évekre vonatkozó gazdasági programjának végrehajtásáról, pénzügyi helyzetéről. 
Összeállítottuk az eltelt időszak fejlesztéseit, pénzügyi helyzetét. Vitára bocsátom.  
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Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azok az alapelvek, amelyeket 2011-ben meghatározott 
maga elé ez a testület, azokat az alapelveket most így a ciklus végén olvasva maximálisan 
megállapíthatjuk, hogy szem előtt tartottuk, betartottuk és ezek menetén, ezek alapján 
végeztük a munkánkat. Azt gondolom, eredményesen. A község lakosai talán nem is sejtik, 
nem is tudják, hogy azok az eredmények, amelyek kézzel foghatóak és láthatóak, 
megtapasztalhatók, hogy ezen felül ez a grémium mennyi minden pluszt próbált még ebben az 
időszakban. Azt gondolom, hogy nem volt olyan terület, amit lehetőségként láttunk, amit ne 
próbáltunk volna meg kihasználni. Akár a segélyezések tekintetében azért váltottunk 
szemléletet is és valóban abban gondolkodtunk, hogy foglalkoztatás legyen, és ne csak mindig 
rendszeresen segélyért járjanak be az emberek. Tudom, hogy ez nagyon hosszú dolog, ez a 
négy év sem tud drasztikusan vagy jelentősen ezen változtatni, de valami talán elindult. Az 
utóbbi hónapokban, ha a szűkebb területemre, a segélyezésre gondolok, mindig felvetettük, 
hogy mi az, amit ők megpróbáltak tenni magukért és sokkal nagyobb arányban 
megfigyelhető, hogy bevallják, hogy alkalmi munkát vállalnak. Azt is tudjuk, hogy szezonális 
munkában, amikor vállalhatnának, akkor azért nem mindenki aktív és nem mindent tesznek 
meg magukért. Próbálkoztunk a kiskertek beültetésével, azt gondolom, abban is voltak 
sikerek. Ha csak ezen a területen gondolkodom, azt hiszem, hogy ez jelentős eredmény, mert 
ha e mentén tudja folytatni az új testület, akkor talán eljutunk oda, hogy nem csak az 
önkormányzati segély fogja jelenteni egy-egy családnak a megélhetését, hanem gondolkodnak 
abban is, hogy mit tehetnek saját magukért. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Ez egy nagy szemléletváltást követel meg a 
családoktól.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Hallom, hogy kiíratják magukat a közmunkások. Nem lehetne az 
orvosokkal beszélni, hogy tényleg beteg az érintet dolgozó? Örülnie kellene, hogy talált 
munkát, nem inkább kiíratja magát, hogy ne kelljen dolgoznia. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor idénymunka van, például fokhagymaszedés, akkor 
hajlamosabbak kiíratni magukat. Miután rövid foglalkoztatásról van szó és az előélete is rövid 
a foglalkoztatásban, elég gyorsan lejárnak a táppénz-jogosultságok. Akkor is figyelembe kell 
venni, hogy igazoltan van távol, akkor már pénzt nem kap, de igazolt a távolléte. Az orvosok 
irányába: szakmai kérdés, hogy beteg vagy nem beteg, biztos jogszerűen a betegségre való 
tekintettel teszik az orvosok. Az biztos, hogyha idénymunka van, akkor látjuk ezt. A 
Munkaügyi Központ már többször keresett, mivel a nőknek kevesebb munkalehetőségük van 
és nagy számban vannak a munkanélküliek körében. Erre nagyon jó lenne egy mezőgazdasági 
program, eddig ebben nem léptünk. Már kiértesítettük a Kör utcai földek bérlőit, hogy 
visszavennénk ősztől a földeket, és jövőre elindítanánk egy mezőgazdasági programot, ha a 
testület majd úgy dönt. Tartok ettől a programtól, pontosan ezért, mert a mezőgazdaságban 
akkor kell dolgozni, amikor az igényli. Ha ilyen a helyzet, hogy idénymunka van, akkor lehet, 
hogy nagyon le fog csökkeni a létszám. Ettől függetlenül ebben el kell indulnunk. Több 
önkormányzat csinálja már. Szükséges lesz hozzá olyan munkavezető is, aki ért is hozzá és 
tudja, mikor mit kell csinálni. Ebben lesznek anyagi terhek is, mert a program csak márciustól 
tud indulni, de közben szántatni kell, kutat fúratni. Vetésforgóban gondolkodunk, ezért be kell 
vetni, mert úgy fogjuk felosztani, hogy vetésforgó lesz a területen, de lépni kell, mert ha ilyen 
létszámban kapunk közmunkást, illetve ilyen igény van és ennyi munkanélküli ember, nekik 
biztosítanunk kell a foglalkoztatást. Erre a nők körében nagyon jó lesz a mezőgazdasági 
program. Nem lesz egyszerű, nagyon tartok tőle, de majd bele fogunk ebbe is tanulni vagy az 
új testület beletanul. Hozzuk a szeptemberi ülésre az ezzel kapcsolatos előterjesztést anyagi és 
egyéb feladatok ügyében.  
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Szirbik Imre  képviselő: Nagyon nehéz lesz. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megoldást kell találni és ez annak egy része. Térjünk vissza a 
tájékoztatóhoz. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Látszik felsorolva, hogy azon túl, hogy a mindennapi 
működéshez is biztosítjuk a feltételeket, beszéltünk már róla, hogy ez az önkormányzat 
tetemes mennyiségű pályázattal is élt. A pályázatokon kívül kitűztük a csatornázást, utak 
felújítását, járdaprogram folytatását, Sportcsarnok épületének fejlesztését. Azt gondolom, 
hogy egyedül a Rónay-kastély hasznosítása és a megújuló energiaforrások vannak 
folyamatban, a többi teljesítve van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Sportcsarnokban energiatakarékos beruházást valósítottunk 
meg. Az iskola felújítása során került fel napkollektor. Pályázni pályáztunk többször, nem 
sikerült, most az újabb is beadásra került, reméljük, pozitív döntés születik. A Rónay-kastély 
ügyében tárgyalások kezdődtek a Megyei Önkormányzattal, változott a feladatellátás és 
kikerült a megyétől a levéltár és a múzeum. Önkormányzatnál van a múzeum, a levéltár 
központi irányítás alatt. Képviselő úrral, amikor itt volt a képviselő-testületi ülésen, erről 
beszéltünk, ugyanez a funkció jó lehetne és elindulnak majd az újabb programok, bízunk 
benne, hogy a Kastélynál is tudunk lépni előre. A Rónay-kúriát, a Helytörténeti Gyűjteményt 
rendbe tudtuk tenni. A műemlékek kapcsán is komoly felújítások voltak, hiszen 
műemlékekben leggazdagabb település vagyunk a térségben, ez egy óriási érték, de anyagi 
felelősség, teher is. Nagyon örülünk, hogy a templom is megújult. A kerékpárúttal 
kapcsolatban van ígéret, hogy meg fog épülni. Intézményeink, amelyek nagyon rossz 
állapotban vannak: művelődési ház külső homlokzat, tető ezeket is meg fogjuk csinálni, 
hivatal, idősek otthona, könyvtár a 112 millió Ft-os pályázatból megújulnak, készítjük elő a 
közbeszerzési eljárást. Egyébként, ha összeadjuk, ez 2 milliárd Ft, a csatornázás nettó 
értékben van benne. Ennek a négy évnek ez az eredménye, 2 milliárd Ft. Az ivóvízminőség-
javító program még folyamatban van.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A csatornázással kapcsolatban: elég jó a rákötési arány. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rákötési arányban Kiszombor van az élen, 79 %-os a 
bekötési arány. Nagyon örülök neki. Utána jön Földeák 78 %-kal. Folyamatosan kötnek rá a 
rendszerre. A vállalásunkban most itt uniós pályázatról beszélek, 80 %-os rákötési arányt 
vállaltunk. Ezt majd egységében fogják nézni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon örülök neki, mert szkeptikus voltam.  
 
Szirbik Imre  képviselő: Nem függhet azzal össze, hogy a helyi adó fizetési morál is javult, 
valamilyen szinten lehet, hogy mégis jobban élnek az emberek? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem élnek jobban. Be kell ülni a Szociális Bizottság ülésére. 
Nagyon sok baj van. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyanokat is tapasztalunk most, hogy a lakástakarék-pénztári 
összeget felvették, megcsinálták magán-kivitelezésben a belső bekötést, és nem tudják lefedni 
az összeget. Javasolni szoktuk, hogy próbáljanak mást is csinálni, ajtót vagy ablakot cserélni. 
Bízunk benne, hogy ezek is rendeződni fognak, mert ha nem számolnak el, akkor a 30 %-ot 
vissza kell fizetni, ha nem fizetik vissza, az adóhatóság fogja behajtani. Az utakat is rendbe 



 39 

hoztuk, nincs már földes utca Kiszomboron. Várjuk a kivitelezőt, aki a társulati maradvány-
pénzekből Maroslelén, Földeákon, Magyarcsanádon és Kiszomboron javítana még utcákat. 
Van-e még kérdés, észrevétel?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Kicsit ízelítőt kaphattunk, hogy Kiszombor egy olyan 
település, ahol nagyon jó, aktív, innovatív, értékteremtő civil szervezetek is vannak. Azt 
gondolom, hogy a maga módján a testület mindig segít. Minden évben jelentkeznek a 
tervekkel, programokkal. Ha csak az útvesztőre gondolok, ország-világnak hirdetik 
Kiszombort. Ami szerintem csoda, ezért kapja meg szerintem mindig a támogatást a 
testülettől. Köszönet mindenkinek érte, az ötletekért, munkáért. Ez a fúzió, ahogy működik, 
eredményezi azt, hogy élményszerű, érdekes minden évszak, minden hónap. Ez is 
hozzátartozik ehhez a településhez. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez így van. Az alapműködést biztosítjuk, fejlesztünk, mert az 
egyik a másik nélkül nem tud működni, ha nincsenek utak, nincs művelődési ház vagy óvoda, 
akkor úgy nem tud működni egy település. Az a dolgunk, hogy ezeket az infrastruktúrákat, 
működőképes intézményeket biztosítsuk és segítsük a civil szervezeteket, akik élettel töltik 
meg a kiszombori működést és az itt élőknek szép és jó élményeket nyújtanak. Így kerek 
egész egy település élete. Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 173/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó 
gazdasági programjáról, pénzügyi helyzetéről 
 
173/2014.(VIII. 26.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó gazdasági 
programjáról, pénzügyi helyzetéről tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadta az Önkormányzat 
2011-2014. évekre vonatkozó gazdasági programjáról, pénzügyi helyzetéről szóló 
tájékoztatót. 
 

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytassa munkáját. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 


